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Provinciale Staten 
Zaaknummer: 285059 

Vragen van statenleden Bos Martin, Koevoets Robert en Walravens Fred (FvD) 
ingevolge artikel 44 reglement van orde 

AANHANGSEL 
tot de notulen van de Provinciale Staten van Zeeland nummer 340. 

Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake  
oversterfte en de bijwerkingen van de mRNA-vaccins:  

(ingekomen: 21 februari  2023)  

Vragen aan Gedeputeerde Staten Antwoorden van Gedeputeerde Staten 
1. Heeft het college kennisgenomen van het 

rapport over het Pfizer onderzoek? 
1. Wij hebben geen rol of (wettelijke) 

verantwoordelijkheid met betrekking tot het 
vaccinatiebeleid. 
Deze vraag gaf ons aanleiding kennis te 
nemen van het rapport 5.3.6 Cumulative 
analysis of post-authorization adverse event 
reports of PF-07302048 (BNT162B2). 

2. Heeft u kennisgenomen van de informatie die 
wijst in de richting van een samenhang 
tussen de vastgestelde oversterfte en de 
vaccinaties/boosters? 

2. Ja. In de publieke opinie wordt oversterfte 
soms toegeschreven aan bijwerking van 
vaccinaties; anderzijds is door de minister 
van VWS vastgesteld dat er brede 
wetenschappelijke consensus is “over het 
gegeven dat de gezondheidswinst die kan 
worden behaald door vaccinatie tegen 
COVID-19 opweegt tegen de geringe kans 
op (ernstige) bijwerkingen.”  (Beantwoording 
Kamervragen van het lid Van Haga (Groep 
Van Haga) over schade aan het 
immuunsysteem door mRNA-vaccins en de 
aanhoudende oversterfte (2022Z22597, 
ingezonden 21 november 2022). 

3. Hoe is de oversterfte hier in de provincie 
Zeeland, in 2021, 2022 en wellicht ook 
reeds bekend in januari 2023? 

3. Volgens de cijfers van het Centraal Bureau 
voor de Statistiek (CBS) was de oversterfte in 
Zeeland in het tweede coronajaar (2021) 
aanzienlijk: 16,4%. Op basis van de 
voorlopige cijfers was in 2022 de oversterfte 
in Zeeland 8,3%.  Over januari 2023 zijn ons 
nog geen gegevens bekend. 

4. Gaat u deze kennis gebruiken in/delen met 
de diverse provinciale en/of landelijke 
gremia die over de veiligheid en gezondheid 
van de burgers gaan? Dan doelen wij 
onder meer op het Veiligheidsoverleg, het 
(landelijk) overleg tussen de 
burgemeesters, voorgezeten door de heer 
Bruls het overleg met de GGD-en, met de 
provincie(s) en eventuele andere overleggen, 
waardoor deze kennis bij de diverse 
overheden terecht komt? 

4. Nee, wij zien voor ons in deze geen rol 
weggelegd waar het gaat om 
kennisdeling/informatieoverdracht. Het 
vaccinatiebeleid wordt bepaald door het 
ministerie van VWS, op advies van de 
Gezondheidsraad en het OMT-vaccineren. 

5. Gaat u (direct of indirect via de GGD) de 
risico's van de vaccinaties, die al eerder 
verplicht aan degenen die gevaccineerd 
werden medegedeeld hadden moeten 
worden (het zgn. “informed consent”), breder 
bekend maken, zowel in de media, als 
in het project Kerngezond Hulst, als in de 
directe contacten met 

5. Zie ons antwoord op vraag 1 en 4. 
De GGD volgt het beleid van VWS en maakt 
gebruik van de landelijke 
voorlichtingsmiddelen uit de Corona Toolkit 
van VWS: 
https://news.pressmailings.com/hvdm/commu 
nicatietoolkit-coronavaccinatie 



Vragen aan Gedeputeerde Staten Antwoorden van Gedeputeerde Staten 
gevaccineerden/mensen die zich willen laten 
vaccineren? Met andere woorden, gaat 
u vanaf nu op alle fronten juiste voorlichting 
geven en stoppen met beamen (direct 
of indirect) dat de vaccinaties veilig en 
effectief zijn? 

6. Gaat u (direct of indirect via bv. GGD-
Zeeland) bij de rijksoverheid aandringen op 
het medeonderzoeken van de samenhang 
tussen de mRNA-vaccinaties en de 
oversterfte? 

6. Nee. Er is overigens al onderzoek 
aangekondigd naar de hoge sterftecijfers. 
Voor meer informatie over de gehonoreerde 
onderzoeken zie website ZonMw -
Oversterfte: https://www.zonmw.nl/nl/over-
zonmw/coronavirus/onderzoek-naar-corona-
en-covid-19/oversterfte/. 

7. Gaat u aandringen op het stoppen met 
vaccineren in afwachting van nader 
onderzoek? 

7. Nee, zie ons antwoord op vraag 1 en 4. 

8. Geeft u zelf het goede voorbeeld door in de 
provincie Zeeland te stoppen met het 
promoten van vaccineren met mRNA-
vaccins? 

8. Zie ons antwoord op vraag 1 en 4. 

9. Hoe denkt u (direct of via bv. GGD-Zeeland) 
de inwoners van onze provincie op te 
vangen als ze erachter komen dat ze fout zijn 
voorgelicht en een experimenteel en 
potentieel gevaarlijk vaccin toegediend 
hebben gekregen? 

9. De GGD gebruikt voor de voorlichting over 
het vaccin de landelijke 
voorlichtingsmaterialen van VWS. Nu wij in 
het kader van corona bij beslissingen omtrent 
het toedienen van vaccinaties geen 
(wettelijke) verantwoordelijkheid hebben, zien 
wij voor ons college in dat opzicht ook geen 
rol weggelegd. Wanneer een dergelijke 
situatie zich onverhoopt voor zou doen, zijn 
andere overheidsorganen eerst aangewezen 
om in zo’n situatie handelend op te treden. 

MIDDELBURG, 21 maart 2023  

Gedeputeerde  Staten  

       Drs. J.M.M. Polman  

Drs. L.M.L.M.  Prevaes  

Namens fractie: Forum voor Democratie  

statenleden  Bos Martin,   

Koevoets, Robert,  Walravens,  Fred  
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